
76,9 mln zł zysku sprzedanego
przez PO dawny SPEC
15 grudnia 2019
Dokonaną przez ludzi z PO prywatyzację SPEC w Warszawie mogło
zatrzymać referendum. W tej sprawie zebrano nawet 151 tys.
podpisów Warszawiaków. Aby mogło się ono odbyć wystarczyło 130
tys.  podpisów.  Dlaczego  zatem  władze  Warszawy  go  nie
zorganizowały? Otóż specjalna komisja stwierdziła, że 40 tys.
podpisów  pod  wnioskiem  o  referendum  było…  nieważnych.
Ostatecznie SPEC trafił w ręce Francuzów. W ub.r. spółka ta
(działająca już pod nazwą Veolia Energia Warszawa) miała 76,9
mln zł zysku na czysto. Obecni właściciele wypłacili sobie
99,9 proc. tej kwoty.

SPEC,  a  dokładnie  Stołeczne  Przedsiębiorstwo  Energetyki
Cieplnej,  jeszcze  do  2011  roku  było  spółką  miejską,
kontrolowaną w pełni przez władze Miasta Stołecznego Warszawy.
Spółka ta zarządzała jednym z największych na świecie systemów
ciepłowniczych o długości 1700 kilometrów, ogrzewała 19 tys.
obiektów i zaspokajała 80 proc. potrzeb cieplnych Warszawy. W
istocie była monopolistą. Dodajmy, że monopolistą przynoszącym
spore zyski.

W 2009 roku SPEC osiągnął blisko 1,3 mld zł przychodów ze
sprzedaży, a zysk na czysto tej spółki wyniósł 36 mln zł. Rok
2010 był jeszcze lepszy – zysk netto osiągnął bowiem poziom 62
mln zł.

Mimo, iż SPEC przynosił Warszawie bardzo duże dochody, w 2009
roku władze miasta podjęły pierwszą próbę prywatyzacji tego
przedsiębiorstwa.  Pomysł  przepadł  jednak  w  głosowaniu  Rady
Miasta  z  15  stycznia  –  28  radnych  z  PiS  i  lewicy  było
przeciwnych, w kontrze do 26 radnych z PO, którzy głosowali za
prywatyzacją SPEC.

To, co się nie udało w 2009, dokonało się w 2011 roku. Wówczas
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to  władze  Warszawy  podpisały  z  francuskim  koncernem
energetycznym Dalkia umowę prywatyzacyjną, na mocy której 85
proc.  akcji  SPEC  miała  zostać  sprzedana.  Kwotę  transakcji
ustalono na 1,44 mld zł. Umowa między miastem a inwestorem
była  warunkowa.  Wymagała  zgody  Rady  Warszawy  oraz  Komisji
Europejskiej. Z tym jednak nie było problemu – zdominowana
przez polityków PO Rada Miasta Warszawy tym razem taką zgodę
udzieliła, a Komisja Europejska bez problemu dała „zielone
światło” na realizację tej transakcji.

Po przejęciu przez Francuzów SPEC, któremu zmieniono nazwę na
Veolia Energia Warszawa, nadal przynosił zyski. W 2016 roku
było to 48,7 mln zł, w 2017 – 68,1 mln zł, a w 2018 roku zysk
osiągnął  76,9  mln  zł.  Co  ciekawe  –  obecni  właściciele
wypłacili sobie 99,9 proc. kwoty zysku za 2018 rok w formie
dywidendy. Zrobili to, bo mieli do tego pełne prawo, jako
akcjonariusze,  którymi  stali  się  dzięki  prywatyzacji
przeprowadzonej  przez  władze  Warszawy  w  2011  roku.
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